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Készült:  Abádszalók  Város  Képviselő-testületének  2012.  december  20-án  megtartott  – 
közmeghallgatással egybekötött – üléséről. 

Az ülés helye: Városháza földszinti nagyterme. 

Jelen vannak:   Kovács Mihály polgármester, Kasza Gábor alpolgármester, Balogh Gyula, Kelemen 
József, Komáromi Zoltán és Szekrényes István képviselők, 

Ballagó László jegyző, Molnár György pénzügyi gondnok, Somodi László műszaki 
irodavezető, Balogh József főtanácsos és Balog Istvánné jegyzőkönyvvezető.

Meghívottként: Dr. Szűcs Sándorné könyvvizsgáló, Dr. Juhász Ádám ügyvéd, 
  a lakosság részéről kb. 110 fő.

Kovács Mihály polgármester:
Tisztelettel  köszönti  a  megjelenteket.  Megállapítja,  hogy a  képviselő-testület  határozatképes,  az 
ülést megnyitja. Javaslatot tesz a napirendek megtárgyalására az alábbiak szerint:

Napirendi javaslat

1., Az Önkormányzat pénzügyi helyzetéről.
Előadó: Molnár György pénzügyi gondnok és Kovács Mihály polgármester

2., A START Mintaprojektről 2012, illetve 2013. évben. 
Előadó: Kasza Gábor alpolgármester

3., Jégkár támogatásokról
Előadó: Somodi László műszaki irodavezető

4.,  Fejlesztési célú pályázatokról tájékoztató. 
      Előadó: Balogh József főtanácsos, Kovács Mihály polgármester

5., A Sürgősségi Orvosi Ügyelet működtetéséről. 
Előadó: Kovács Mihály polgármester

6., A Járási Hivatal működéséről tájékoztató.
Előadó: Ballagó László jegyző

7.,  A Kovács Mihály Általános Iskola fenntartásáról.
Előadó: Kovács Mihály polgármester, Szabó István Tankerület Igazgató

8., A település vízi-közműveinek működtetéséről tájékoztató.
Előadó: Kovács Mihály polgármester
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Mivel  a  javaslattal  kapcsolatosan  észrevétel,  módosító  indítvány  nem hangzik  el,  a  Képviselő-
testület egyhangúlag az alábbi határozatot hozza:

120/2012. (XII. 20.) számú képviselő-testületi határozat:
Napirendi javaslat elfogadásáról.

Abádszalók  Város  Képviselő-testülete  a  polgármesternek  a  napirendek 
megtárgyalására vonatkozó javaslatát elfogadja.

Határozatról értesülnek:

1., Képviselő-testület tagjai Helyben

1. Napirend: Az Önkormányzat pénzügyi helyzetéről.

Molnár György pénzügyi gondnok:
Tisztelettel köszönti a lakosságot. Elmondja, hogy a Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Törvényszék 
Őt bízta meg a pénzügyi gondnoki teendők ellátásával. Az eljárás 2011. december 15-én indult. 
Pontosan egy éve  folyik ez  az eljárás.  Az eljárás  egy éve alatt  történt  számos olyan esemény, 
melynek a végkifejlete sajnos még a mai napig nem történt meg. Nagyon röviden összefoglalva a 
következőkkel  szeretné  tájékoztatni  a  jelenlevőket:  Magának  az  adósságrendezési  eljárásnak 
szükségszerűsége  és  időszerűsége  2012.  decemberében  eljött,  felelős  döntést  hozott  az 
önkormányzat képviselő-testülete, hiszen olyan pénzügyi helyzetbe került az önkormányzat, hogy 
más megoldással nem lehetett megoldani, csakis kizárólag adósságrendezési eljárással. Ez egy bátor 
és határozott döntés volt, amely eredményre kell, hogy vezessen és oda is fog vezetni. Az elmúlt 
egy  év  során  számos  olyan  intézkedés  történt,  amelynek  eredményeképpen  szeretne  kitérni  a 
pénzügyi helyzetre.  Az önkormányzat  pénzügyi helyzete  stabil.  Minden kötelezettségének eddig 
eleget tett, az elmúlt egy év során, mind a munkabérek, mind az egyéb járandóságok tekintetében és 
az összes szállítói kötelezettségének eleget tett. Az elmúlt egy év során a törvényi kötelezettségben 
előírtaknak megfelelően eleget tett az önkormányzat, így elkészítette az adósságrendezési eljárás 
során a válságköltségvetését, az abban foglaltakat maximálisan betartva, végig a megtakarításokkal 
együtt, minden olyan feladatra, amely kötelező feladatot jelent, a pénzügyi forrásokat biztosította, 
és  ennek  megfelelően  a  működés  és  annak  fenntarthatósága  egyértelműen  és  határozottan 
bizonyítható.  Az  eljárás  menetében  eleget  téve  annak  a  kötelezettségnek,  amely  szerint 
Reorganizációs programot és egyességi javaslatot kellett készíteni a hitelezőknek.
Ebben természetesen a meghatározó a két pénzintézet volt, amely a legnagyobb követeléssel állt 
elő,  ez  a  Tiszafüred  és  Vidéke  Takarékszövetkezet  és  az  ERSTE Bank.  Ezek  a  pénzintézetek 
számos olyan követelményt támasztottak az önkormányzat reorganizációs programjával szemben és 
az egyességi javaslat megfogalmazása során, amely több tárgyalás eredményeképpen oda vezetett, 
hogy  nem sikerült  az  egyességi  ajánlatot  elfogadnia  a  két  pénzintézetnek,  így  az  összes  többi 
hitelező  számára  már  indokolatlan  és  értelmetlen  lett  volna  a  további  egyeztető  tárgyalás 
lefolytatása.  Erre  egyébként  a  törvényi  előírt  határidő  nem  is  adott  volna  lehetőséget. 
Összességében azt látjuk, hogy az el nem fogadott egyességi javaslatból adódóan, függetlenül attól, 
- és szeretné nyomatékosan hangsúlyozni – hogy az önkormányzat a Reorganizációs programban 
megfogalmazottakat eddig is és ez után is maximálisan betartotta és be fogja tartani, amely jelentős 
mértékben javította a pénzügyi helyzetét és a jövőbeni fizetőképességének fenntarthatóságát. Abban 
az esetben, ha az egyességi javaslat nem kerül elfogadásra a hitelezők részéről, akkor a pénzügyi 
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gondnoknak  kötelessége  eljárni  az  adott  Törvényszék  számára  javaslatot  készíteni  a  vagyon 
bírósági úton történő felosztására. Ez megtörtént. Ennek az előkészített vagyonfelosztási javaslatnak 
az elfogadása a két pénzintézet kifogása miatt még nem történt meg, várhatóan ez január hónapban 
meg fog történni, amennyiben a törvényszék meghozza erre vonatkozó jogerős végzését, akkor ezt 
követően,  az  egyébként  hasznosítható  és  értékesíthető  vagyontárgyak  értékesítéséből  befolyt 
ellenértékből  lehet  a  hitelezőket  kielégíteni,  azaz  a  forgalomképes  vagyon  teljes  egészében  a 
hitelezői  igények kielégítésére  kerül  felhasználásra,  illetve  az ebből  befolyt  ellenérték  pénzügyi 
kielégítésre ad alapot. Ennek nyilvánvaló meg lesz az az eredménye, hogy akár a helyi lakosság, 
akár  a  hitelezők,  mind  az  ingatlanok  tekintetében,  mint  más  vagyontárgy  esetében,  az  árverés 
keretében  vásárlást  eszközölhetnek,  és  ezen  belül  történik  a  vagyon  értékesítése.  A  befolyt 
ellenértéket értelemszerűen a hitelezők között kell, hogy felossza a pénzügyi gondnok. Amennyiben 
a vagyonfelosztás a későbbiek során elfogadásra kerül a Törvényszék által, ezt követően kerülhet 
sor az eljárás jogerős befejezésére és az eljárás befejezését követően az önkormányzat visszanyeri 
azt az önállóságát, amelyet reméli nagyon sokat nem korlátozott, de miután a felhatalmazása arra 
szól, hogy folyamatosan figyelemmel kísérje az önkormányzat gazdálkodását,  ezt megtette és jó 
szívvel meri mondani, hogy minden olyan követelménynek eleget tett az önkormányzat, ami azt 
eredményezte, hogy a pénzügyi gazdálkodását helyreállította és várhatóan fenn is tudja tartani. 

Kovács Mihály polgármester:
Abádszalók  Város  Önkormányzata  a  2012.  évre  vonatkozóan  az  adósságrendezési  eljárásból 
következően  válságköltségvetést  készített.  Ennek  legfőbb  sajátossága,  hogy  kizárólag  kötelező 
önkormányzati  feladatokat  láthattak  el,  illetve  olyan  feladatokat,  amelynek  a  forrása  a  saját 
bevételéből  a  rendelkezésükre  áll.  A  fentiek  alapján  az  összeállított  válságköltségvetést  az 
Adósságrendezési Bizottság javaslata alapján a képviselő-testület 2012. február 28-án rendeletben 
fogadta  el,  1.040.418  e  Ft  bevételi  és  kiadási  főösszeggel,  illetve  a  kiadási  oldalon,  -  még  a 
válságköltségvetésben is jelentkezett, - 42,6 millió Ft hiány. Mi látható ebből? Az, hogy a nagyon 
szigorú gazdálkodás ellenére is hiány keletkezik a költségvetésben. Tehát a normatív finanszírozás 
mai napig nem elegendő az önkormányzatnak a kötelező feladatainak az ellátására és jó néhány 
feladatot ki is kellett egészíteniük. A legfontosabbakat említi:
Gondozási Központ területén 32 millió Ft,
Óvodai nevelés 25 millió Ft,
Iskolai oktatás 61 millió Ft, 
Orvosi Ügyelet esetében 11 millió Ft.
Ennyit kellett az önkormányzatnak a saját bevételéből a központi finanszírozás mellé tenni ez 129 
millió forintot jelentett. Nyilvánvalóan valamilyen módon kezelni kellett, hitel felvételére már nincs 
lehetőség.  Nem  is  adnának  a  bankok.  Ezért  az  Önhibáján  kívül  hátrányos  helyzetben  lévő 
önkormányzatok támogatásával sikerült ezt a hiányt lefedezniük. Az elismert forráshiány, ebben a 
nagyon szigorú kincstári rendszerben, 47,5 millió forint volt, melyet teljes egészében megkapta a 
település.  A  hiány  teljes  egészében  lefedezésre  került.  Elmondja,  hogy  egyensúlyban  van  az 
önkormányzat költségvetése. Különféle feladatokat határoztak meg a válságköltségvetésben, ezek 
közül  a  legfontosabbak:  a  pályázatok  figyelemmel  kísérése,  illetve  készítése,  minden  területen, 
lehetőleg minél kevesebb saját forrás bevonásával. 
Nyilván a bevételt is növelni kellett, helyi adók bevételének a növelése érdekében kiemelt feladat 
volt a Kommunális adóval kapcsolatos adategyeztetés, az Idegenforgalmi adó helyszíni ellenőrzése, 
a  nyári  beléptetési  rendszer  továbbfejlesztése,  egyéb  saját  bevételek  növelése  érdekében,  adott 
esetben  a  bevételi  díjtételek  felülvizsgálata,  a  hátralékok,  kintlévőségek  minél  teljesebb  körű 
behajtása,  és  ezek kezelése.  Bér  jellegű  kiadások,  költségek csökkentése,  amennyiben  erre  van 
lehetőség, illetve a környező településekkel történő pénzügyi elszámolások figyelemmel kísérése is 
fontos feladatként került megfogalmazásra a válságköltségvetésben. 
Az új Államháztartási Törvényben foglaltaknak a végig vitele a költségvetésben. 

3



Hogyan is  valósultak  meg ezek a  feladatok,  amelyek  a  válságköltségvetés  fogalmazott  meg.  A 
pályázati lehetőségek kiaknázása érdekében végzett munkák eredményeként:

- A Hat Szín Virág Óvoda (2 óvoda) Abádszalókon 930 e Ft támogatást kapott. 
- A Kovács Mihály Általános Iskola több mint 4 millió forint IPR támogatásban részesült. 
- A piacteret is láthatták az abádszalóki lakosok, egy felzárkóztatási program keretében 8,4 

millió forint támogatást kapott. 
Ezek  a  pályázatok  mind  100  %-os  támogatottságúak  voltak,  ezért  is  lehetett  végigvinni  a 
válságköltségvetésben. 

A  helyi  adók  növelése  érdekében  a  Kommunális  adónál  folyamatos  az  adategyeztetés,  az 
adócsoport saját nyilvántartása alapján végzi a vizsgálatokat. 2012-ben 24 adózatlan ingatlant tártak 
fel, és 198.000,- Ft adóhátralékot állapítottak meg. 
Az Idegenforgalmi adóhoz kapcsolódó bevételek ellenőrzése is folyamatos volt. Az év során, illetve 
a turisztikai szezon során, 187 ellenőrzést hajtottak végre a kollegák. Mind jegyzőkönyvvel zárult. 
Nyilvánvalóan az ellenőrzések célja elsősorban a hiányosságok feltárása, de tájékoztatás is. 
Szól a kintlévőségekről. Van még kintlévőség a szennyvízhálózat építésének II. üteméből. 
Nagyon sok az idegen helyről kimutatott  tartozás is. Pl. a Remondis Tisza Kft.  által  kimutatott 
tartozás. 
Szabálysértések, tartásdíj, helyszíni bírság is behajtásra kerül az önkormányzaton keresztül. 
A társult önkormányzatok és a körjegyzőségbe bevont településsel történő pénzügyi elszámolásokat 
kiemelten kezelik. 
Szól  arról,  hogy  Tiszabura  település  adósságrendezési  eljárás  alatt  áll,  a  hitelezői  igényt 
önkormányzatunk benyújtotta. 
Az év során a költségvetést is módosítani kellett több alkalommal. A költségvetés jelenleg hiányt 
nem tartalmaz. 
Az Idegenforgalmi adó bevétel alacsonyabb mértékű mint amit terveztek.

A  gazdálkodást  a  kiegyensúlyozottság  jellemzi,  a  költségvetés  hiányát  az  ÖNHIKI  támogatás 
fedezte, a költségvetés egyensúlyban van, az önkormányzat pénzügyi helyzete biztos, stabil volt 
egész évben és jelenleg is  az.  Ezt az eredményt  önmagában a képviselő-testület  nem lett  volna 
képes  elérni,  szükség  van  és  szükség  lesz  az  intézményvezetők,  az  intézményben  dolgozók 
munkájára, ez úton is megköszöni mindazok munkáját, akik elősegítették ennek az eredménynek az 
elérését. 

Abádi Szabó Imre Klapka út 25.
Szó szerinti idézet:
„Molnár úr mosolyogtatott  meg először,  mikor azt mondta,  hogy a tavalyi  ilyenkori  döntése az 
önkormányzatnak  egy bátor  döntés  volt.  Ezek  szerint  az  a  néhány 100 önkormányzat,  amelyik 
hasonló cipőben járt, és nem hozta meg ezt a döntést, az gyáva, ezek szerint, de szerintem nem. 
Másrészt viszont örülök annak, hogy a polgármester úr a tavalyi közmeghallgatási véleményével 
szemben, most elismerte, hogy az állami finanszírozás volt az, amely meglehetősen rossz helyzetbe 
hozott  Magyarországon minden önkormányzatot  az  elmúlt  években.  Erről  egyébként  az  Állami 
Számvevőszék  2012.  április  15-én  nyilvánosságra  hozta  a  2007.  és  2011.  közötti  abádszalóki 
ellenőrzésének  anyagát.  Ennek  különös  jelentősége  van,  azért  mert  egy  évvel  ez  előtt  az 
önkormányzat vezető tisztségviselői ugye, mind azt mondottam volt, minden lehetséges fórumon 
azt hangoztatták, hogy az adósságrendezési eljárás megindításának az volt az oka, hogy az előző 
önkormányzat rosszul gazdálkodott. Senki nem mondhatja rólam, hogy én az előző önkormányzat 
képviselője lennék, vagy akár egy következő önkormányzat képviselője akarok lenni. Ilyen szinten 
nem vagyok politikus alkat, de ez azért hozzá tartozik a tényekhez. Nézzük, hogy ezzel szemben, 
ezekkel az állításokkal szemben, mit állít az Állami Számvevőszék, azóta ugye nem találkoztunk 
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ilyen  fórumon  és  sokan  nem  is  találkoztak  ezzel  az  anyaggal.  Ugye  az  ÁSZ-nak  nincsenek 
abádszalóki politikai érdekeltségei. Az ÁSZ megállapította, hogy az állam 2007-től minden évben 
csökkenő  mértékben  járult  hozzá  az  önkormányzat  kötelező  és  önként  vállalt  feladatainak 
ellátásához.
Szó szerinti  idézet  következik:  Az ÁSZ az önkormányzat  gazdálkodási  rendszerét  2009.  évben 
ellenőrizte  átfogó  jelleggel.  A  jelentést  a  képviselő-testület  akkor  megismerte.  A  javaslatok 
megvalósítására  intézkedési  tervet  készítettek,  -  mondom  2009-ben,  -  amely  tejes  körűen 
tartalmazta  a  javaslatokat,  meghatározta  a  feladatok  elvégzéséért  felelősöket,  és  a  feladatok 
elvégzésének  határidejét  is.  A  pénzügyi  egyensúly  javítására  három  szabályszerűségi  és  egy 
célszerűségi  javaslat  vonatkozott,  amely  javaslatok  100  %-ban  (2010.  áprilisában)  100  %-ban 
hasznosultak. Eddig az idézet. 
Tehát 2009-ben az akkori önkormányzat mindent megtett az ÁSZ szerint, amit ők javasoltak, és 
ebből aztán az következik, hogy az előző önkormányzat munkájában az Állami Számvevőszék nem 
talált  hibát.  E  miatt  én  az  Abádszalók  Képviselő-testülete  nevében  az  előző  önkormányzatot 
megkövetem. Azért a képviselő-testület nevében, mert a képviselő-testület az én képviselőm, tehát 
az Abádszalókiak képviselői. 
Az önkormányzat  szállítói  tartozása a vizsgált  években, de különösen a 2010. és 2011. év első 
felében szinte robbanásszerűen emelkedett, (2011. az már egy másik önkormányzat, ugye), a 2006. 
év végi 2,4 millió forintos tartozás, 2010. év végén 58,1 millió Ft, (ez 24 szerese) 2011. első felében 
91,5 millió Ft-ra, 38 szorosára. A növekedés az önkormányzati választásokat követő időszakban 
robbanásszerű. 
A 100%-os önkormányzati tulajdonban álló Városüzemeltetési Kft. – írja az ÁSZ – 2009. évi 2,4 
millió Ft-os lejárt szállítói tartozás állománya, a 2010. év végére 13, 12,9 szerese, a 2011. év első 
felének végére 11,1 szeresére emelkedett. A gazdasági társaság tartozásaiért az önkormányzat helyt 
állni  tartozik,  (írja  az  ÁSZ),  így  a  bemutatott  lejárt  határidejű  szállítói  tartozások  növelik  az 
önkormányzat pénzügyi kockázatait, nem 2009, nem is 2010. őszén, hanem 2011. végén. Tudjuk, 
azóta hogy az AVÜSZ Kft. is elszállt. Tartozásait pedig ránk, abádszalóki polgárokra hagyta. 
Fónagy János egyébként,  a Nemzeti  Fejlesztési  Minisztérium Államtitkára,  -  hogy ezt  még egy 
kicsit megerősítsem, - szerint a legnagyobb sorscsapás az önkormányzatokra nézve, a 2002-2010. 
között 2,5 szeresére azaz 8 e milliárdról, 20 e milliárdra nőtt az államadósság, amit a korábbi három 
kormány halmozott fel, Főnagy szerint. Utalt az Államtitkár arra, hogy egyrészt az állam a kötelező 
feladatai  ellátására egyre csökkenő normatívát biztosított,  másrészt az Európai Uniós pályázatok 
megvalósításához szükséges önkormányzati erőt, csak hitelből, vagy kötvény kibocsájtásából tudták 
előteremteni a települések. Ezt meg a kormány mondja és nem az előző önkormányzatot, hanem az 
előző kormányokat kárhoztatja. 
Mindebből  az  következik,  hogy  barokkos  túlzás  volt  tehát  tavaly  azt  állítani,  hogy  az  előző 
önkormányzat vitte csődbe a várost, csak a csődnek rossz volt esetleg a reflexe. 
Mint  azt  tavaly  Bordás  Imre  a  közmeghallgatáson  felszólalásában  elmondta,  az  önkormányzat 
túlságosan elhirtelenkedte a döntést,  vagy rosszul mérte fel  a következményeket,  mert  nem volt 
indokolt csődöt jelenteni, azt is hozzátette,  hogy az államnak nem állhat érdekében a fél ország 
önkormányzatát bedönteni, ezért valószínű valamilyen konszolidáció – és erről még nem volt szó – 
ez pedig egy kormány döntés értelmében ugye, 2013. 01. 01-éig be is fog következni, minden olyan 
5000 lélekszám alatti önkormányzat esetében, amely nem áll adósságrendezési eljárás alatt. Ezt a 
pénzügyi biztos úr is, és polgármester úr is elfelejtette az előbb taglalni. 
Miközben a magyar önkormányzatok túlnyomó többsége még az Abádszalóknál nagyságrendekkel 
eladósodottabbak is, ahogy mondani szokták, jól jönnek ki, a kormány intézkedése során. 
Abádszalók azonban jelentős vagyonvesztést szenved, a csődeljárás miatt. 
Az élet bizonyította be, hogy borzasztó nagy marhaság volt csődöt jelenteni, s nem valami bátor 
tett, 2011. decemberében, és ezt már nem tetszenek tudni az előző önkormányzatra maszatolni.”

5



Kovrig Zoltán Arany János út 14/2:
Az Abádszalók Várost Üzemeltető Kft.-ről szól, mivel 2009. szeptember elsejétől a Kft. ügyvezetői 
posztját töltötte be. 
„2008. novemberben, az akkori képviselő-testület határozatban döntött arról, hogy 25 főt kiszervez 
a  polgármesteri  hivatal  létszámából  egy olyan Kft-be,  amelyet  akkor,  2008-ban 500.000,-  Ft-al 
alapított.
2008-ban létrehozta az AVÜSZ Kft-t, kinevezte ügyvezetőjének Somodi Károlyt. 
2009.  február  28-án  Somodi  Károly  beadva  a  felmondását,  a  lemondását,  látta,  hogy  ez  egy 
halálraítélt  Kft.,  ami később be is  következik.  Ez semmi másra nem volt  jó,  csak Bordás Imre 
kihúzza a következő választási ciklusig. 
Tényekkel alátámasztom:
500.000,- Ft-al megalapították a Kft-t, Somodi Károly lemondott 2009. február 28-án. 
Ettől kezdve a Kft. vezetése Horváth Géza kezébe került, itt egy olyan ügyvezető, aki a következő 
ügyvezető választásik látta el a feladatot, ez 2009. szeptember 1-jére írta ki a képviselő-testület az 
ügyvezetői állásra a pályázatot. 
Itt visszatérnék arra a képviselő-testületi ülésre, amikor itt ültek az ügyvezető jelöltek és tartották a 
beszámolójukat,  akkor azt mondta Bordás Imre polgármester úr, nem kell nekünk most dönteni, 
elhamarkodottan ügyvezetőt választani, megbízzuk Kovrig Zolit. Akkor azt mondtam, nem bízzák 
meg Kovrig Zolit, mert Kovrig Zoli nem fog egy olyan feladatot végrehajtani, hogy 25 embernek 
elvegye a kenyerét, nem vállaltam. 
Ezt követően az akkori Önkormányzati Képviselő-testület, Bordás Imre vezetésével Horváth Gézát 
bízta meg a Kft. vezetésével, engem az idegenforgalom irányítására, őt pedig a városüzemeltetési 
feladatok ellátására. 
Én  abban  az  évben  az  idegenforgalmat  irányítottam,  2009-ben  –  amikor  Abádi  Szabó  Imre 
500.000,- Ft-ért megkapta a Dianának a működtetését, az Abádszalóki Nyári programsorozatot. 
Csináltatok egy olyan nyarat, amilyen még sohasem volt Abádszalókon, a ti elgondolásotok szerint. 
Tényleg nem volt. 
Az  idegenforgalom  területén  dolgoztam,  abban  az  évben,  -  jelen  van  az  AVÜSZ  Kft. 
könyvvizsgálója, Dr. Szűcs Sándorné, aki el tudja mondani, ismeri a Kft. életét, - olyan sikeres év 
volt, a Füzes Kempingből, ahol én tartózkodtam, 25 millió Ft-ot hoztak az AVÜSZ Kft. kasszájába, 
a partról  36 millió  Ft-ot.  Amikor a  számlán 20 millió  Ft letétbe volt  helyezve,  kamatozott,  azt 
mondta Bordás Imre polgármester úr, hogy adjam át az önkormányzat részére, hogy az intézmény 
dolgozóinak legyen fizetése. Lett az önkormányzati intézményeknek fizetése, ez még kevés volt, 
hogy a 20 millió Ft-ot elvette tőlünk, - amibe én belerokkantam, - még arra kért, hogy még vegyek 
fel 15 millió Ft folyószámlahitelt, az önkormányzat leszámlázta, az önkormányzat részére át kellett 
utalnunk. Folyamatosan kellett a munkatársaimat elküldenem, én ebbe belebetegedtem. Most ezzel 
én le is zárom, és megkérném Dr. Szűcs Sándorné könyvvizsgálót, hogy legyen kedves értékelje, 
Ön szerint melyik Önkormányzat volt az, amelyik pazarlóbban gazdálkodott? Ön hogy látta a két 
önkormányzat helyzetét?”

Dr. Szűcs Sándorné könyvvizsgáló:
„Elég érdekes most ennek a felkérésnek eleget  tenni,  első sorban azért  mert egy könyvvizsgáló 
személye az mindig független a politikától. Tehát én úgy kell, hogy dolgozzak, kimondottan csak a 
számokra és a tényadatokra támaszkodva alkossam meg a véleményemet. 
Tehát  arra  nem  fogok  válaszolni,  hogy  az  önkormányzat  melyik  képviselő-testületét  tartom 
pazarlóbbnak, azért nem fogok rá válaszolni, mert  erre nem is lehet válaszolni.  Tényeket fogok 
mondani. Az elmúlt 8-10 évben tulajdonképpen, ahogyan a világgazdaságban kezdtek jelentkezni a 
problémák, Magyarország sem tudta ezt  elkerülni  és azt nagyon jól tudjuk,  hogy az 1990. évet 
követő  rendszerváltozás  után  bizony  itt  a  mezőgazdaság  ha  úgy  tetszik  „elveszett”,  idézőjelbe 
mondom,  nagyon sok ipari  nagy vállalat  tönkrement,  megjelent  a  jelentős  munkanélküliség,  és 
tulajdonképpen,  ha  úgy  tetszik,  évről-évre  nagyobb  szegénység  jelent  meg,  főleg  azokon  a 
kistelepüléseken, ahol nem volt jelentős ipari háttér. 

6



Az önkormányzati feladatellátás, illetve az önkormányzati feladatok két jelentős területet vehetünk 
számba, az egyik a kötelező feladatok köre, amit elismer az állami finanszírozás, és a másik, az az 
önként vállalt feladatok köre, és itt kezdődnek a problémák. 
Ugyanis  az  önként  vállalt  feladatokra  azért  volt  szükség,  önkormányzati  berkekben,  hogy 
tulajdonképpen akár szociális, akár foglalkoztatottság, akár más területet nézek, de tulajdonképpen 
kapják meg a települési lakosok azokat a szolgáltatásokat, vagy azokat a juttatásokat, amelyeket 
„Megszoktak”  idézőjelbe  mondom,  tehát  tulajdonképpen  nehéz  az  önként  vállalt  feladatokból 
visszalépni,  mert  ugye az  addig  természetes  volt,  hogy kapott,  vagy részesült  belőle.  Ahogyan 
csökkent  a  normatív  állami  finanszírozás,  az  önként  vállalt  feladatokra  juttatott,  vagy  jutó 
pénzeszközöket úgy kellett visszafogni, úgy kellett csökkenteni, hiszen oda kellett tenni az iskolai 
oktatásba, oda kellett tenni a szociális gondozásokba, az óvodába, bölcsődébe, stb. 
Akár  az  előző  önkormányzati  testületről  beszélünk,  akár  a  mostaniról,  egy  dolog  biztos,  hogy 
amikor  költségvetés  készítése  van,  akkor  ugyan  nagyon  visszafogottan,  de  megpróbálják 
összeszedni  mindazokat  a  költségeket,  tehát  felmérni,  amelyek  a  feladatok  ellátásával 
összefüggésben  jelentkeznek.  Utána  veszik  sorba,  mik  azok  a  bevételek,  amelyek  ezeknek  a 
feladatoknak  a  finanszírozását  adják.  Csökkentek  az  állami  finanszírozási  bevételek,  feladatok 
viszont növekedtek,  mert a kormány egyre több olyan feladatot rakott  le önkormányzati  szintre, 
amely előzőleg állami feladatellátásba tartozott. Ezért évről-évre növekedett azaz ún. költségvetési 
hiány, amit nem lehetett semmivel pótolni, egyetlenegy dolog volt, hitelfelvétel. Tehát ez az egyik 
oldala annak, hogy egy önkormányzat hogy adósodik el. 
Aztán  jöttek  az  uniós,  -  unióba  való  belépéssel,  azok  az  úgynevezett  fejlesztési  lehetőségek, 
amelyek  nagyon  jók,  hiszen  itt  is  komoly  előrelépés  volt  fejlesztések  terén,  de  amilyen 
fejlesztéseket az önkormányzatok önmaguktól soha nem tudtak volna végrehajtani, mert nem volt rá 
fedezet. Mi történt ezekkel a fejlesztésekkel, igényelt egy saját erőt, és egy nem jó finanszírozási 
konstrukciót  tekintve  az  önkormányzatoknak  ezeket  a  fejlesztéseket  anyagilag  meg  kellett 
előlegeznie, mert utólagos finanszírozás történt. Majd az uniós támogatásokat utólag kapták meg, 
amikor már ők kifizették, a beruházót, az egyéb szállítókat, stb.. Nyilván az önkormányzatnak, ha 
költségvetési hiánya van minden évben, akkor ő nem tud megelőlegezni több tíz milliót, több 100 
milliót,  akkor történt az ún. támogatás megelőlegezési hitelfelvétel,  vagy fejlesztési  célú hitelek, 
több éves hiteleknek a felvétele, illetve, mivel azt mondtam, hogy költségvetési hiány van, ezért 
éven belüli működési hitelt kellett felvenni ahhoz, hogy talpon tudjon maradni. Egy dolog biztos, 
hogy évről  évre  növekedett  az  önkormányzati  hitelállomány,  nem csak az  Abádszalók  Városé, 
nagyon sok önkormányzaté, és én az elmúlt 5-6 évben minden évben leírtam amikor költségvetési 
koncepció került összeállításra, hogy az a költségvetési hiány amivel a koncepciót előterjesztették, 
az kezelhetetlen. Azt nem lehet kigazdálkodni. Eljutottunk odáig, hogy 2010-ben már decemberben 
nem tudott  bért  fizetni,  mind  azok mellett  nem tudtak,  hogy közben  azért  valamilyen  összegű 
ÖNHIKI  támogatást,  vagy  egyéb  támogatást  kapott  az  önkormányzat,  ez  valamit  javított  a 
helyzeten, de nem sokat. 2010-ben már nem tudott bért fizetni, illetve 2011. júniusában sem tudtak 
bért fizetni. 2011. évi éves beszámolót ha nézem, akkor 510 millió Ft-os hitelállománya és 78 millió 
szállítói tartozás van. Ne gondolja azt senki, hogy ez a hitelállomány és ez a szállítói tartozás az egy 
évnek a következménye. Nem. Lehet a szállítói számlákat úgy ütemezni, hogy mást fizetek, mert 
mást muszáj, mondjuk bért, és ezért többszörösére növekedik a szállítói állomány. 
Most itt csatlakoznék a Kft.-hez, mégpedig azzal, hogy valóban 500.000,- Ft-al nem lehet 23 fős 
Kft.-t alakítani, hiszen az első bér kifizetése több millió Ft pénzügyi fedezetet igényel. Az is igaz, 
amit itt Zoli mondott, hogy az elmúlt 1-2 év nem kedvezett az idegenforgalomnak, tehát azzal, hogy 
egy hónappal később kezdődik az idegenforgalmi szezon, ez azt is jelenti, hogy előzetesen már a 
költségek felmerültek, elő kellett készíteni a partot, kifizetésre került 10-15-20 millió forint, amivel 
rendbe tették a partot, viszont ha nem volt látogató, akkor ezeknek a költségeknek a fedezete sem 
teremtődött meg. Én nem szeretném azt fokozni, hogy hogyan történt a Kft.-nek a felszámolása, egy 
dolgot tudok kijelenteni, és ezt teljes bizonysággal, senkinek a kezéhez egy fillér nem tapad. Itt  
bizonyos tényezők tehát a megalakításának nem megfelelő körülményei, a nem megfelelő időjárás 
miatt az idegenforgalmi szezon csúszása, és ehhez hasonló dolgok, és még azt is mondanám, hogy 
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bizony Zoliék mindent megragadtak, hogy próbáljanak bevételt növelni, pl. építési tevékenységgel, 
és amilyen az élet, hiába dolgoztak, közel 10 millió Ft összegben, behajthatatlan követelésállomány 
került kimutatásra, nem fizették meg a munkájukat. Ugyanakkor a törvényi előírások azért adottak, 
nem  csak  egy  törvényben,  az  önkormányzati  törvényben  és  máshol  is  ott  van,  hogyha  az 
önkormányzatnál a lejáró kötelezettségállomány meghaladja egy bizonyos mértéket, akkor bizony 
kérni kell pénzügyi gondnok kijelölését. A másik a gazdasági társaságokról szóló törvény, hogyha 
két éven keresztül vesztesége van egy kft-nek, és azt a tulajdonos nem tudja 0-ra hozni, vagyis nem 
nullára, mert a saját tőkének pozitívnak kell lenni, akkor bizony azt a kft-t fel kell számolni. Tehát 
ennyivel  szerettem  volna  kiegészíteni  az  információkat  és  még  egyszer  mondom,  teljesen 
függetlenül  és  csak  a  pénzügyi  adatokra  és  a  valós  helyzetre  támaszkodva  tudtam  ezt  a 
véleményemet elmondani.”

Bordás Imre Délibáb út 4.
„Nem kívántam én ehhez a hozzászólni, de az az ember, akit melengettem a szívemen, és igazából 
egy sportálláson itt élt évekig, nem gondoltam, hogy én ennek a támadásnak résztvevője leszek. 
Kérem,  polgármester  úrtól  a  képviselő-testülettől  ilyen  indíttatású,  ilyen  nívójú  hozzászólást, 
bírálatot soha nem kaptam. Nem is fogok válaszolni azokra a dolgokra, amiket Zoltán felvet. Én azt 
gondolom,  nagyon  szakszerűen  megválaszolta  a  könyvvizsgáló  asszony,  mi  a  gazdálkodás 
folyamata, milyen források és feladatok álltak rendelkezésre. Annyit akarok csak mondani, hogy 
nagy tévedés  csak azt  mondani,  hogy létszámot és feladatot  kapott  a Kft.,  azt  gondolom, hogy 
megkapta  a  bevételi  forrásokat  is  mindet,  ami  azon a  területen  jelentkezhetett,  tehát  nem csak 
feladatot kapott, nem csak 500.000,- Ft-os induló tőkét, hitelkezességet és hozzá a teljes bevételi 
kört.  (lakbért,  bérleti  díjat,  idegenforgalmi  bevételt)  Én nem emlékszem ilyen  dolgokra,  amiket 
Zoltán említett. Én azt gondolom, hogy ezek a dolgok nem igazak. 
Az adósságrendezés azt zárja ki, hogy a hitelállományt, az 5000 lélekszám alatti településeknél az 
állam nem fizeti ki azok helyett, ahol adósságrendezési eljárás van. Ilyenféleképpen, ha van hitel, 
hitelállomány, akkor azt most ennek az állam által történő megfinanszírozásától esik el a település, 
ameddig az adósságrendezési eljárás le nem zárul. Amikor a hitelállomány megjelenik, akkor abban 
benne vannak azok a pénzek is, amiről  a könyvvizsgáló beszélt,  hogy ki kell  fizetni  az óvoda, 
iskola, egyéb vagy beruházások végszámláját, azt ugye megelőlegezési hitelből lehet megfizetni, de 
amikor  ez megtörténik,  lezárásra kerül  a  beruházás,  akkor  ezt  az önkormányzat  visszakapja,  ez 
pedig lényegesen csökkenti azt a hitelállományt, amely jelen van. 
Nem gondoltam, hogy pontosan az a kollegám, az a volt munkatársam, aki gyakorlatilag szabad 
kézzel azt gondolt,  azt tett  a működési területén,  amit jónak látott,  olyan féleképpen gondolta a 
dolgokat, ahogyan. Azt pedig, ha van egy önkormányzatnak egy cége, és az nyereséggel zár, és más 
intézményt, adott esetben meg meg kell finanszírozni, - azt pedig polgármester úr felsorolta, hogy 
iskolát, óvodát, gondozási központot mennyivel kell kiegészíteni, - az nyilván furcsa lenne, hogy az 
egyik oldalon működési gond van, a másik oldalon pedig olyan forrás képződik, amit a 100 %-os 
tulajdonú tulajdonos ne vehetne, részben, vagy egészen igénybe.”

Az ülés ezen időszakában kb. 25-30 fő elhagyja a termet.

Molnár György pénzügyi gondnok:
„Engedjenek meg három rövid megjegyzést. 
Az első és legfontosabb, sajnálom, hogy az úriember elment, mert tárgyi tévedésben van, én attól,  
hogy bátor lépésként ítéltem meg az önkormányzat döntését, ezzel én nem minősítettem a többi 
önkormányzatot. Magyarországon jelenleg több mint 80 önkormányzat esetében folyik eljárás és 
ennek  több  mint  60  %-a  hitelezők  által  elindított  eljárás.  Itt  én  azt  gondolom,  hogy  az 
önkormányzatnak éppen ahhoz volt ereje, hogy ne a hitelező, adott esetben a bank indítsa el az 
eljárást, hiszen neki ehhez jogosítványa van. 
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A második része a dolognak, pedig az, ha jól visszaemlékszem, márpedig igyekszem így tenni, az 
össz. bejelentett hitelezői igény volt több mint 800 millió, ebből az önkormányzat fogadott el 621 
millió  forintot,  mert  a  bejelentett  hitelezői  igényeket  minősíteni  kellett,  a  minősítés 
eredményeképpen volt, amit vissza kellett utasítanunk. 
A következő, amire szeretném a Tisztelt  figyelmet felhívni,  itt  a volt polgármester úr felvetette, 
hogy  az  állam  helyt  áll  az  önkormányzatok  adósságáért,  egy  tárgyi  tévedés,  ugyanis  az 
önkormányzatok esetében az 5000 lélekszám alattiak esetében csak és kizárólag a pénzintézetekkel 
szembeni kötvényből és hitelből felvett tartozásokért, azok átvállalásával és ez abban az esetben is 
igaz, hogyha az önkormányzat adósságrendezési eljárás alatt áll és egyességgel történik a lezárása 
ennek az eljárásnak. 
Sajnos a pénzintézetek, amelyek a hitelezői voltak ennek az önkormányzatnak, elszalasztották azt a 
lehetőséget, amit az önkormányzat ajánlott nekik, hogy az egyesség keretében megkaphattak volna 
bizonyos  nagyságrendű  kielégítést.  Ettől  ők  elálltak,  nem  fogadták  el  az  egyességet,  így 
következésképpen a törvény erejénél fogva nincs más mód, mint az adósságrendezés bírósági úton 
történő vagyonfelosztás.  Tehát  nehogy félreértés  essék,  itt  nem az önkormányzatot  kell  hibássá 
tenni, hanem első sorban a pénzintézetek saját maguknak tehetnek szemrehányást azért, hogy azt a 
fajta  korrekt  egyességet,  amit  szeretnék  kihangsúlyozni,  hogy  igen  nagy  terhet  rótt  volna  az 
önkormányzat pénzügyi gazdálkodására, de meg voltak a vagyoni és tárgyi feltételek arra, hogy ezt 
teljesíteni  tudta  volna.  Összességében  én  azt  gondolom,  hogy  az  önkormányzat  minden  olyan 
lehetőségét kimerítette, ami a hitelezőkkel történő egyetértésben megtörténhetett volna az egyesség. 
Végezetül, de nem utolsó sorban, sajnálom, hogy elment az úriember, ugyanis az összes tartozás, 
amely a pénzintézetek felé fennálló adósságból átvállal az állam, az közel 95 milliárd forint, ennek 
a háromszorosa a hitelezők és az adóhatóság felé fennálló önkormányzati tartozás, tessék mondani, 
mennyi segítséget adunk ezzel? Nyilván nem egyformák az önkormányzatok vagyoni, pénzügyi, 
gazdálkodási helyzete. Ez a térség sajnos a legszegényebbek közé tartozik. Itt minden intézménynek 
a fenntartásához nem ennyit, hanem ennek a dupláját kellene kapni állami támogatásból. De sajnos 
itt  egy kalap alá kerül mindenki,  mert az önkormányzatok egyek minden tekintetben,  létszámot 
figyelembe véve.  E tekintetben én azt  gondolom, hogy itt  elsősorban az állami finanszírozással 
kapcsolatosan  kell  érdemi  lépéseket  tenni,  hogy  erre  sor  kerül  e  az  önkormányzati  rendszer 
átalakítása tekintetében,  erre  értelem szerűen csak a következő időszakban tudunk választ  adni. 
Nem nekünk  kell  választ  adni,  hanem az  állam  erre  hivatott  képviselőinek.  Összességében  én 
szeretném arra kérni a Tisztelt lakosságot, támogassák ezt az önkormányzati képviselő-testületet, 
igen-igen sokat dolgoztak azért, és nagyon sokat történ a fejüket azon, hogy lehetőség szerint ebből 
a nehéz helyzetből tisztességgel és emelt fővel kerüljenek ki. Ebben, ha mi szerény mértékkel hozzá 
tudtunk járulni ezt mink örömmel fogadtuk és ezúton is szeretném mind a képviselő-testületnek, 
mind pedig a szakértők csapatának megköszönni,  hogy segítségünkre volt  abban, hogy idáig el 
tudtunk jutni, és bízunk abban, hogy soha többé nem fordul elő, hogy a képviselő-testületnek olyan 
döntést keljen hozni, hogy adósságrendezésre kerüljön sor.”

Kovács Mihály polgármester:
„Én  is  sajnálom,  hogy  többen  is  elmentek.  Abádi  Szabó  Imre  idézi  az  Állami  Számvevőszék 
jelentését,  nyilván,  ami  neki  jó,  azt  idézi.  Ezzel  nincs  gond,  de  ajánlanám  figyelmébe  az 
Abádszalóki Hírnököt, amely mindig a tényeket próbálja közölni a lakossággal és elő lehet venni a 
tavalyi számot, ill. azt az anyagot, hogy miért is következett be az adósságrendezési eljárás. Több 
pontot sorolunk ott fel, sőt az akkori tavalyi közmeghallgatáson Bordás Imre polgármester úr maga 
is  elismerte,  hogy  az  egy  korrekt  beszámoló  volt  arról,  hogy  miért  is  jutottunk  el  az 
adósságrendezési eljárásig. 
Az, hogy az 5000 fő alatti  adósságot hogyan veszi át az állam, arról Molnár úr nagyon pontos, 
precíz  tájékoztatást  adott.  Én szeretném annyival  kiegészíteni,  hogy ez  a  megfogalmazás,  amit 
hallottunk tavaly is, hogy korai volt, meg taktikázó volt az adósságrendezési eljárás elindítása, és 
hogy ezzel rosszat tett ez az önkormányzat, azt gondolom az egy méltatlan. Egyrészt azért, mert 
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jogszabály írja elő, hogy mikor, milyen esetben kell elindítani az adósságrendezési eljárást.  Már 
régen el kellett volna, nyilván mi sem szerettük volna. Addig húztuk volna, ameddig csak lehetett 
volna. 
Talán  azoknak  a  véleményét  kellene  megkérdezni  a  korai  eljárással  kapcsolatosan,  akik  az 
eljárásból  fakadóan,  az  önkormányzati  védettség  miatt  már  januárban  biztosan  megkapták  a 
munkabérüket. Mert, ha nem indítottuk volna meg az eljárást, akkor 2012. januárban megint nem 
lett  volna  munkabér.  2010.  október  15-én  vettük  át  a  hivatalt  és  már  januárban  nem  tudtunk 
munkabért fizetni. Elég nehéz elképzelni, hogy két hónap alatt, ilyen bajt csinálunk. Talán azokat 
kellene megkérdezni, korai volt e, akiknek ez az eljárás védettséget adott és akiknek mondjuk az 
intézményrendszerünkben 6 órás foglalkoztatásban vettek részt,  és kevesebb fizetést  vittek haza 
akkor, amikor fél fizetés volt, mintha segélyen lettek volna. Ez 6 település, 160 dolgozóját érinti. 
Tehát ezzel nem lehet játszani, itt egzisztenciák vannak, sorsok vannak, hitelek vannak, ezzel nem 
lehet  játszani.  Ráadásul  ez már kétszer  bekövetkezett,  és láttuk milyen segítséget  kapunk. Nem 
kaptunk akkor segítséget, muszáj volt lépni. Az eljárás, - azt is leírtuk az Abádszalóki Hírnökben, - 
egyfajta védettséget ad. Ennyit a korai eljárásról. 
Az  is  méltatlan  egyébként,  ahogy  arról  szólnak,  hogy  mi  majd  nem  részesülünk  ebből  az 
adósságkonszolidációból,  az  átvállalásból  és  akkor  micsoda  problémát  jelentett  ez  ebben  a 
pillanatban. Azt gondolom, hogy ez egy csúsztatás, egy hazugság. És ezt ki kell mondanunk. Mert a 
jogszabály  úgy  szól,  hogy  2012.  december  12-én  ha  adósságrendezési  eljárás  alatt  áll,  az 
adósságrendezési eljárás lezárását követően fog az állam konszolidálni. Az eljárás kétféleképpen 
zárulhat, (elmondta Molnár úr), vagy egyezséggel, vagy vagyonfelosztással. Ha egyezséggel, akkor 
az egyezségben,  illetve  a  reorganizációs  programban megfogalmazottaknak megfelelően fogja a 
pénzintézeti  tartozásokat  átvállalni  az  állam.  Még  a  szállítókról  nem  beszéltünk.  Akinek 
villanyszámla tartozása van, azt nem veszi át az állam. 
Azonban miután Abádszalók megindította az adósságrendezési eljárást,  az eljárás végén, miután 
nem sikerült  egyességre  jutni,  és  az  önkormányzat  és  az  Adósságrendezési  Bizottság  mindent 
megtett, hogy egyességgel zárjunk, de olyat nem lehetett vállalni még egyszer, hogy felvegyük, ezt 
akarták a pénzintézetek, 400-500 millió Ft hitelt vegyünk fel. Azt kérdeztem, miért jó ez nekünk, ha 
olyanra vállalunk kötelezettséget, amit nem tudunk teljesíteni. Ezt mi nem írtuk alá, innentől kezdve 
a jogszabály rendelkezett, hogy vagyonfelosztás lesz.
Nyilván  meghatározott,  hogy  mely  vagyonelemeket  lehet  bevonni  az  eljárásba.  Annak  rendje, 
módja  szerint  megy,  vagyonfelosztással  fog  záródni,  de  amikor  ott  meglesz  a  jogerős  bírósági 
végzés, akkor Abádszalóknak nem lesz tartozása, sem szállítói, - de egyébként most sincs, minden 
számlánk ki van fizetve, - és pénzintézeti tartozásunk sem lesz. 
Na erre mondta egyébként Tállai András államtitkár úr, a kormányzati tájékoztatójában, - egyébként 
a  kormány.hu  weboldalon  ez  látható  -,  hogy  a  jövőben  két  típusú  önkormányzat  lesz;  az 
adósságkonszolidációban részt vett, illetve, az az önkormányzat, amelyik ebben nem vett részt. 
Mi jelen pillanatban nem veszünk részt,  hanem az adósságrendezési  eljárás  lezárását  követő 60 
napban, ha van ilyen igényünk, akkor benyújthatjuk. Azon önkormányzatok számára, amelyek nem 
vettek részt a konszolidációban, - most mindegy, hogy ők takarékoskodtak, vagy milyen módon, de 
nem kellett  átvállalni  az államnak a tartozást,  -  azok másfajta támogatásban részesülnek. Külön 
fejlesztésre  vonatkozó  pályázatokat  írnak  ki  nekik,  másrészt,  önrész  nélküli,  vagy  csökkentett 
önrész nélkül tudnak majd pályázni bizonyos önkormányzati feladatokat érintő fejlesztésre. Tehát, 
Abádszalók a mellett, hogy megszabadul minden adósságától, - nem csupán a pénzintézeti, - hanem 
minden  adósságától,  támogatáshoz  fog  jutni.  Ezeket  a  támogatásokat  munkahelyteremtésre  kell 
fordítani, turisztikai fejlesztésre kell fordítani. 
2012. december 15-én jegyző úrral részt vettünk egy konferencián,  amelyet Dr. Fazekas Sándor 
miniszter  úr  tartott,  pontosan  az  adósságátvállalással  kapcsolatosan.  Elmondtam,  hogy mi  saját 
kezünkbe vettünk a sorsunkat, mert muszáj volt elindítani, mert ilyen problémák voltak. Most nem 
kell átvenni, akkor mi szeretnénk majd érvényesíteni azt az ígéretet, amelyet Tállai Államtitkár úr 
tett.  És azt mondja Fazekas Miniszter úr, hogy ezt ő is így gondolja. Sőt Miniszter úrral történt 
egyeztetést követően, arra jutottunk, miután megkérdezte, hogy mi újság a turisztikával, pl. a Füzes 
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Kempinggel.  Elmondtam, hogy vissza kellett  mondani,  mert 11 millió  bérleti  díjat  nem lehetett 
kitermelni.  Visszamondtuk Molnár  úrral,  azt  a szerződést,  amelyet  annakidején kötöttek.  Akkor 
még  működött  a  sátras  turizmus,  ki  lehetett  termelni  11  millió  Ft  bérleti  díjat.  Felmondtuk, 
visszakerült a Megyei Önkormányzathoz, majd a Megyei Intézményfenntartó Központhoz került, és 
most pedig az államnál van. Fazekas miniszter úrral arról egyeztettünk, hogy igényeljük vissza, 
mert én elmondtam, hogy annyiért, amennyiért akkor átvették, mi is örömmel hasznosítanánk ezt az 
intézményt. Kérte miniszter úr, hogy készítsük össze ezt az anyagot, és viszi a kormány elé, és ha 
minden  jól  megy,  akkor  visszakaphatjuk  a  Füzes  Kempinget.  Azt  gondolom,  hogy  nem 
vagyonvesztésről  van  szó.  Stabilizáltuk  a  helyzetet,  működik  minden  intézményünk,  minden 
számlánk ki van fizetve. Azt kérnénk majd, hogy fejezzék be ezt a méltatlan támadássorozatot, és 
foglalkozzunk a valós problémákkal.”

Molnár György pénzügyi gondnok:
„A  vagyonfelosztás  tekintetében  az  értékesíthető  vagyon  kizárólag  olyan  lehet,  ami  a 
forgalomképes ingatlanok és eszközök tekintetében nem érinti a közfeladatok ellátását. Tehát ezt 
nagyon  fontosnak  tartom.  Semmilyen  módon  olyan  intézményt,  eszközt,  vagy  adott  esetben 
ingatlant  nem  érinthet,  ami  kötelező  feladatok  ellátását  érinti.  Kizárólag  csak  olyan  eszközök 
kerülnek értékesítésre, ami a közfeladat ellátásához nem kerülhet felhasználásra.”

Mivel  több  hozzászólás,  vélemény  nem hangzik  el,  a  képviselő-testület  egyhangúlag  az  alábbi 
határozatot hozza:

121/2012. (XII. 20.) számú képviselő-testületi határozat:
Az Önkormányzat pénzügyi helyzetéről.

Abádszalók Város Képviselő-testülete az önkormányzat pénzügyi helyzetéről szóló 
tájékoztatót tudomásul veszi.

Határozatról értesülnek:

1., Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Kormányhivatal Szolnok 
2., Polgármesteri Hivatal Helyben

2. Napirend: A START Mintaprojektről 2012, illetve 2013. évben. 

Kasza Gábor alpolgármester:
„Az  elmúlt  két  évben  teljesen  átalakult  a  közfoglakoztatás  rendszere.  Megszűnt  a  közcélú,  a 
közhasznú, és a közérdekű foglalkoztatás, és helyettük a közfoglalkoztatotti jogviszony jött létre. 
Településünk az elsők között kapcsolódhatott be a START mintaprojektekbe 2011 őszén. Ebben az 
évben már kibővült a foglalkoztatás mezőgazdasági, mg.-n belül palánta nevelő, és energia nyár, út, 
belvíz,  és  kazán  projektekkel.  Ez  azonban  nem  ment  egyszerűen,  hiszen  az  adósságrendezés 
megindítása  miatt  Abádszalók  Települési  Önkormányzata  nem pályázhatott  a  közfoglalkoztatás 
rendszerébe.  Mivel  azonban  2011  augusztusában  engedve  a  több  éve  tartó  folyamatos 
megkeresésnek, körjegyzőségre léptünk Tomajmonostorával,  így Fazekas Szabolcs  polgármester 
úr, a jó kapcsolatokra való tekintettel természetesnek vette, hogy Tiszaderzs után, az Abádszalóki 
közfoglalkoztatás  is  Tomajmonostorai  pályázó nevén valósul  meg.  A saját  projekteken  kívül  a 
Mirhó Kisfoki Vízgazdasági Társulat, a Köti-kövizig, Magánerdészeti kft, és a Vadásztársaság is 
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indított  közfoglalkoztatást  összesen  kb.  160  fővel,  így  a  saját  160  fő  és  a  hosszú  távú 
közfoglalkoztatást  is  beleszámítva  340  fő  került  bevonásra.  (csak  a  munkaügyi  központtal 
együttműködő  lakosok  lehettek  alanyai  a  közfoglalkoztatásnak)  A  belvíz  elvezető  projekt  és  a 
palánta  nevelők  indultak  először.  Kitakarították  a  Polgármesteri  Hivatal  udvarának  elhanyagolt 
részét, és egy 60m hosszú, fűthető fóliasátrat építettek fel, illetve  egy iskolakert került kialakításra 
kettős  funkcióval,  hiszen  az  iskolások  is  látogathatják,  és  dolgozhatnak  benne,  illetve  a 
mezőgazdasági  programban  résztvevő  képzésének  gyakorlati  oktatását  is  itt  terveztük 
megvalósítani.  A vetés  jól  sikerült,  jól  kelt,  a  gondos kezek munkája  nyomán erős,  egészséges 
palántákat tudtunk az időközben megművelt földünkre kiültetni. Itt szeretném megemlíteni, hogy 
eszközbeszerzésünknek köszönhetően nagyon sok új kéziszerszámot, fűkaszát, taligát,  vetőgépet, 
betonkeverőt  és  döngölőt,  aszfaltvágót  és  ami  a  legfontosabb  új  traktort  tudtunk  beszerezni 
pótkocsival, adapterekkel, toló lappal, gléderrel. (csak zárójelben szeretném megemlíteni, hogy az 
előző traktor 25 éves volt) A mezőgazdasági munkákkal egy időben megindult a Széchenyi úton 
található "Kisiskola" felújítása.   (falszigetelés, nyílászárók teljes cseréje, aljzatbeton hőszigetelés, 
burkolás, a szolgálati  lakás vizesblokkjának felújítása,héjazat cseréje,  bádogozás,)  A megtermelt 
javak  tárolására  kiválóan  alkalmas  az  épület,  10db  új  fagyasztó  láda  is  beszerzésre  került.  A 
mezőgazdasági projektben legkésőbb az energia nyár brigád kezdte meg a munkát, ők 3 ha területen 
telepítettek,  és  a  későbbiekben  gondozták  is  azt  kiválóan.   A  települést  ért  jégverés  sajnos  a 
programjainkat is érzékenyen érintette: az iskola kert teljes egészében megsemmisült, a fólia ajtajai 
leszakadtak, maga a fólia több ezer helyen kilukadt.(már megjavítottuk) A szántó földön is komoly 
károkat okozott  a jég a palánta állományunkban. A vöröshagyma, sárgarépa,  és a zöldség eleve 
rosszul kelt,  a paprika paradicsom uborka, tök pedig jelentős mértékben sérült.  Ekkor még nem 
tudtuk, hogy ekkor esett utoljára jelentős csapadék, és csak a fúrott kútjainkról tudtuk táplálni a 
növényeket.  Itt  szeretném  megemlíteni,  hogy  a  programok  közötti  átjárhatóságot  mi  már 
megoldottuk,  oda  csoportosítottuk  a  dolgozókat,  ahol  a  legnagyobb  szükség  volt  rájuk,(strand, 
energia, betakarítás)
A felsorolt nehézségek ellenére a következő adatokat szeretném a teljesség igénye nélkül felsorolni:
uborka 48q
paprika 20,8q
paradicsom 17,8q
burgonya 210q
sütőtök 20q
újhagyma 2000 szál
vöröshagyma 5q
zöldbab 2,5q
A megtermelt javakból 360l uborkát savanyítottak a kollégák, illetve 120l vegyes savanyúságot, és 
235l lecsót készítettek. A családsegítő és gyermekjóléti szolgálat munkatársaival közösen a nyár 
folyamán 20q paprikát és paradicsomot osztottunk szét 4 alkalommal a 748 rászorultnak.
 A  közutas  brigád 450nm  kátyút  szüntetett  meg,  volt  amelyiket  többször  is.  (aszfaltvágót, 
légkalapácsot döngölőt)
 Itt  merült  fel  gyakran olyan gond, hogy egyetlen géppel,  és pótkocsival  nehéz volt  az állandó 
szerszámigényeket, aszfaltot a területen biztosítani, úgy, hogy közben a mezőgazdasági területnek is 
megvolt a gépigénye.
A belvíz elvezetésben  résztvevő  dolgozók,  a  vállalt  mennyiséget  teljesítették,  az  átereszek  a 
problémás  helyeken  beépítésre  kerültek,  a  kitermelt  földmennyiség  elszállítása  itt  is  gondokat 
okozott, gyakran egy-két hónapig is az árok szélén maradt.
Az  energia  nyár  alprojekthez   kapcsolódik  a  kazánprojekt. Ebben  mindössze  két  fő  kerül 
foglalkoztatásra, a Polgármesteri  Hivatal gázfűtésének a kiváltása a cél. A településen keletkező 
fásszárú zöldhulladék aprítékolása után válik felhasználhatóvá, illetve a két év múlva kitermelhető 
energia nyár képezi az alapanyagot. A kazánház kibővítése a napokban elkezdődött, remélhetőleg 
már a fűtési szezon vége előtt be tudjuk üzemelni. 
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Összegzés képen elmondható, hogy a program a kezdeti nehézségek után az elvárható pályára ált. 
Eredményként kell elkönyvelni, hogy ha szerény mértékben is de többlet jövedelemhez jutott 160-
180 család,  a  főzőkonyha jelentős  megtakarításokat  könyvelhetett  el,  közel  800 adag csomagot 
osztottunk ki, palántákat adtunk a dolgozóknak. A városüzemeltetéshez kapcsolódóan az elmúlt 20 
év legnagyobb eszközbeszerzése történt meg. Olyan közösségek, társaságok kovácsolódtak össze, 
(energia  nyarasok,  palántások,  vagy a termőföldi  brigád)  akiket  nem kellett  irányítani,  tudták  a 
dolgukat,  önálló  munkavégzésre  képesek  voltak.  S  ha  már  az  irányításnál  tartunk  mindenképp 
szeretném megemlíteni a pályázat író kollega Balogh József nevét, a programot összefogó Kovrig 
Zoltán nevét, és nem utolsó sorban az egész mezőgazdasági programot közvetlenül irányító Tomecz 
László nevét. 
A hosszútávú közfoglalkoztatás keretében sajnos nem az elvárt létszámot, és munkarendet kaptuk. 
19 főt 6 órában és 6 hónapig tudtunk foglalkoztatni, ők javarészt az intézmény rendszeren belül 
láttak el feladatokat.
A jelen és a jövő:
December 1.-én a  mg projektben dolgozókat  tudtuk átmeneti  téli  közfoglalkoztatás  formájában, 
számunkra a beígért képzés elkezdődött, január harmadikán azon dolgozókat vesszük fel, akiknek 
december 31én jár le a jogviszonyuk. Rajtuk kívül még lehetőség volt 15 fő felvételére szociális 
segítőként, ők január 2.-tól kezdik meg a munkát március végéig.
A 2013 –as évről 
Hosszú távú 30 fő 8 óra
START: Továbbra is közösen Tomajmonostorával, gyakorlatilag teljes foglalkoztatásra törekszünk, 
új elem a turisztikai mintaprojekt, és a járdaépítés.”

Perge Attila, Füredi út 48.:
Elismeréssel  szól  az  önkormányzat  munkájáról.  A feldolgozót  nagyon hasznos  dolognak  tartja, 
támogatja.  Elmondja,  hogy nincs értelme az ellenségeskedésnek,  összefogással lehet  előre jutni. 
Sokkal nehezebb a boldogulás, ha nincs egyetértés. Igen is fogjanak össze, úgy lehet előre haladni. 
Boldog új évet kíván Mindenkinek!

Mivel a napirendi ponttal kapcsolatosan több hozzászólás, vélemény nem hangzik el, a Képviselő-
testület egyhangúlag az alábbi határozatot hozza:

122/2012. (XII. 20.) számú képviselő-testületi határozat:
A START Mintaprojektről 2012, illetve 2013. évben. 

Abádszalók Város Képviselő-testülete a START Mintaprojektről szóló tájékoztatót 
tudomásul veszi.

Határozatról értesülnek:

1., Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Kormányhivatal Szolnok 
2., Polgármesteri Hivatal Helyben
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3. Napirend: Jégkár támogatásokról

Kovács Mihály polgármester:
2012. július 9-én jégkárt szenvedett Abádszalók. A lakóházakban keletkezett károk enyhítésére, az 
1295/2012.  (VIII.13)  Korm.  határozat  szerint  a  Belügyminisztérium  Abádszalók  Város 
Önkormányzatával  támogatási  szerződést  kötött  60  millió  Ft.  egyszeri,  vissza  nem  térítendő 
támogatásra. 
Ezúton  is  szeretné  megköszönni  a  segítségét  Magyarország  Kormányának,  Pintér  Sándor 
Belügyminiszter  úrnak,  illetve  Varga  Mihály  Miniszter  úrnak,  hogy  a  lakosság  támogatásban 
részesülhetett.  Továbbá  megköszöni  a  Katasztrófavédelemben  dolgozók  segítségét,  a 
Városüzemeltetési  Csoport  dolgozóinak  munkáját,  illetve  a  nagylelkű  támogatásokat,  melyet 
magánszemélyek ajánlottak fel a település károsultjai részére.

Somodi László műszaki irodavezető:
„A 2012. július 9-én Abádszalók belterületét  ért,  emberemlékezet óta nem tapasztalt  intenzitású 
jégeső  lakóházakban  okozott  kárainak  enyhítésére  a  kormány  egyedi  döntése  alapján  a 
helyreállításhoz  60  millió  Ft.  támogatást  kapott  a  város  önkormányzata  konkrét  feltétel-  és 
elszámolási szabályokkal, valamint az utóellenőrzést is rögzítve. A támogatásról augusztus közepén 
értesültünk, az augusztus 20-i ünnepek előtt került sor a Belügyminisztérium és az Önkormányzat 
közötti Támogatási Megállapodás aláírására.
Az előzőek ismeretében szept.3-án az Abádszalóki Hírnök ingyenes különszámot jelentettünk meg 
1500 pld-ban az előzőekről, támogatásigénylés lehetőségéről. Ezek széthordása közmunkások által 
a postaládákba bedobva történt. 
A  Belügyminisztérium  által  előírt  előzetes  intézkedések  (önkormányzati  rendelet  elfogadása, 
kárbecslés árainak kalkulálása, stb.) megtétele után utcánként haladva a lakóházaknál a tulajdonos 
jelenlétében  helyszíni  szemlén  került  a  kár  mértéke  megállapításra.
Az  így  felbecsült  kár  mértékéből  került  levonásra  a  biztosító  által  megtérített  összeg  és  a 
károsultnak jutatott esetleges adomány (cserép, Karitas), így alakult ki a becsült kár meg nem térült 
értéke.
A  Társadalompolitikai-Oktatási-Közművelődési-Sport-Szabadidős  és  Turisztikai  Bizottságának 
véleményét változtatás nélkül jóváhagyva született meg a döntés a károsultak támogatásáról.
Az I.  ütemben a  2012.  július  9.  és  július  22.  között  bejelentett  388 kár  felmérése  történt  meg 
(szeptember-október eleje).  Ebben az ütemben 346 lakóépületre 47.627.000 Ft. támogatás került 
megállapításra (október 17). A biztosítás nélküli  házakra 75%, a biztosított  házakra a meg nem 
térült  kár  mértékének  95%-a  került  támogatásként  megállapításra.
A  II.  ütemben  (2012.  07.  23.-09.  17  közötti  időszakban)  bejelentett  (195  db.)  kár  felmérését 
végeztük el októberben és november elején, melynek eredményeként 176 lakásra 13.642.000 Ft. 
támogatásról  értesítettük  ki  (november  20.)  a  károsultakat.  A  II.  ütemben  a  biztosítás  nélküli 
házakra 50%, a biztosított házakra a meg nem térült kár mértékének 70%-a került támogatásként 
megállapításra.  Mindösszesen 522 lakás tulajdonosa 61.269.000 Ft.  kárenyhítő támogatásról 
kapott írásban döntési határozatot.
Nem kaphattak támogatást  a  sérült,  de nem lakóház épületek  (melléképület,  üzlet,  üdülő) 
tulajdonosai,  valamint  az  egyéb  károk  (gépkocsi,  üvegház,  növényzet,  stb.)  sem 
támogathatóak ezen keretből.
A 60. millió Ft. feletti részt az adományként kapott 1 millió Ft, valamint a 2002-es belvíztámogatás 
kapcsán történt visszafizetések fedezik.
A támogatás igénybevételére 3 féle lehetőség áll a károsultak rendelkezésére:

1. A káresemény után a helyreállításra a támogatás megállapításáig már kifizetett számla 
(anyag, vagy munkadíj, vagy mindkettő) ellenében utaltuk a pénzt.

2. A helyreállításhoz szükséges, a károsult által kifizetett számla ellenében.
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3. Általunk jóváhagyott árajánlat alapján a Kovács Tüzépen, Simon Pálnál, Zsola Kft-nél, vagy 
a Jenei Redőny Kft-nél történő vásárlásra, ezen esetekben a szolgáltatást nem kell kifizetni a 
károsultnak, hanem azt a károsult keretéből az önkormányzat utalja.

A támogatás igénybevétele jól halad, a mai napig már több mint 52,5 millió Ft átutalása megtörtént 
a Támogatott által megadott számlára.
 November közepén a januári elszámolási határidő meghosszabbítását kérve levélben kerestük meg 
a Belügyminiszter Urat, hiszen a december és a január az időjárás miatt alkalmatlan külső építési 
munkák végzésére.

A múlt héten érkezett meg a válaszlevél, mely szerint a határidő módosításhoz hozzájárultak, így a 
károsultaknak  2013.  május  végéig kell  a  támogatás  felhasználásáról  elszámolniuk  az 
Önkormányzat felé.
A felhasználás lezárásához a helyreállított épületrészről fotókat kell készíteni, melyet csatolni kell 
az  elszámoláshoz.  Erre  majd  a  tavasz  folyamán  kerül  sor.  A  támogatás  felhasználásának 
szabályszerűségét,  várhatóan helyszíni  szemlét  is  tartva  a  Magyar  Államkincstár  Jász-Nagykun-
Szolnok Megyei Igazgatósága is ellenőrzi.
Műszaki  Irodán,  ügyfélfogadási  időben  a  továbbiakban  is  tisztelettel  állnak  az  érintettek 
rendelkezésére.”

Fábián Gáborné Széchenyi út 
Köszönetét fejezi ki a város vezetésének, hogy a jég által okozott károk helyreállítására támogatást 
kaphatott a lakosság, illetve a sok segítséget, melyet a Városüzemeltetési csoport nyújtott a lakosság 
felé. 

Mivel a napirendi ponttal kapcsolatosan több hozzászólás, vélemény nem hangzik el, a Képviselő-
testület egyhangúlag az alábbi határozatot hozza:

123/2012. (XII. 20.) számú képviselő-testületi határozat:
Jégkár támogatásokról

Abádszalók  Város  Képviselő-testülete  a  Jégkár  támogatásokról  szóló  tájékoztatót 
tudomásul veszi.

Határozatról értesülnek:

1., Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Kormányhivatal Szolnok 
2., Polgármesteri Hivatal Helyben

4. Napirend: Fejlesztési célú pályázatokról tájékoztató.

Balogh József főtanácsos:
„Az Abádszalók-Kunhegyes  Közös Szennyvízkezelő  Társulás  által  megvalósítandó Abádszalók-
Kunhegyes közös szennyvízelvezetési és –tisztítási projektje (Azonosítószám: KEOP-1.2.0/2F/09-
2010-0076)  pályázat  támogatási  szerződése  2011.  december  20-án  került  megkötésre.  A 
rendelkezésre  álló,  minőségbiztosított  és  minőség-ellenőrzés  alatt  álló  közbeszerzési 
dokumentumok birtokában még 2011. december végén megindításra került a PR tevékenység, a 
műszaki  ellenőr,  a  projektmenedzser,  valamint  a  kivitelező  kiválasztására  közbeszerzési  eljárás. 
Mindegyik közbeszerzési  eljárás  szakmai felügyeletére  a  Nemzeti  Környezetvédelmi és Energia 
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Központ Nonprofit Kft., továbbá a Nemzeti Fejlesztési Ügynökség szakértőt rendelt ki, akinek a 
jóváhagyása nélkül egyetlen egy eljárási cselekmény sem volt végezhető.
Az  eljárások  közül  elsőként  2012.  március  2-án  a  kommunikációs  tevékenységet  végző  cég 
kiválasztása zárult, amelynek nyertese a szolnoki Szféra-Tisza Kft. lett.
2012. április 25-én szerződést kötöttünk a projektmenedzseri feladatok ellátására az OPUS-Forrás 
Konzorciummal.
2012. május 25-én zárult szerződéskötéssel a műszaki ellenőri feladatokat ellátó cég kiválasztása, a 
melynek  nyertese  a  budapesti  ASZEK Konzorcium lett.  (AGROINVEST Zrt,  SZVMF Szegedi 
Víziközmű Működtető és Fejlesztő Zrt, KÖVITE-PLUSZ Kft.)

A  kivitelező  kiválasztására  vonatkozó  közbeszerzési  eljárás  húzódott/húzódik  el  leginkább.  A 
dokumentáció  alapján  3  részre  tehettek  ajánlatot  a  jelentkezők,  külön-külön  a  két  város 
szennyvízcsatorna hálózat bővítésére illetve külön a szennyvíztisztító telep fejlesztésére.
2012. június 1-én az alábbi eredmény került kihirdetésre:

- Abádszalók csatornahálózat fejlesztés: SWIETELSKY Magyarország Kft.
- Kunhegyes  csatornahálózat  fejlesztés:  AH-DA  2012  Konzorcium  (A-HÍD  Építő  Zrt, 

Duna Aszfalt Kft.)
- Szennyvíztisztító  telep fejlesztés:  DA-VW Abádszalók-Kunhegyes Telep 2011 Konzorcium 

(Duna Aszfalt Kft., Veolia Water Solutions & Technologies Magyarország Zrt.)

Az  abádszalóki  csatornahálózat  fejlesztés  esetében  a  SADE-Magyarország  Mélyépítő  Kft. 
jogorvoslattal  élt,  amelyet  a  Közbeszerzési  Döntőbizottság  jóváhagyott  és  az  eredményt 
megsemmisítette. A vizsgálat során feltárt új információk, valamint a döntés birtokában az ajánlatok 
újra  értékelését  követően  nyertesként  a  SADE-Magyarország  Mélyépítő  Kft.  került  nyertesként 
kihirdetésre. Ezt az eredményt a SWIETELSKY Magyarország Kft. támadta meg, mely alapján a 
Közbeszerzési Döntőbizottság jelenleg is vizsgálatot folytat. 
A vizsgálat  eredményéről  várhatóan január közepén értesül  a Társulás.  Amennyiben a döntés a 
kihirdetett  eredmény  jóváhagyásával  zárul,  úgy  2013.  január  végéig  megkötésre  kerülnek  a 
kivitelezési szerződések és megkezdődhetnek a tervezési munkálatok.

A közbeszerzési eljárások bonyolítása mellett megtörtént a projekt ünnepélyes alapkőletétele 2012. 
szeptember 15-én. 
Az  idén  a  Nemzeti  Környezetvédelmi  és  Energia  Központ  Nonprofit  Kft.  több  ellenőrzést  is 
végzett, amelyek során az ellenőrök minden rendben találtak. 

Az  elhúzódó  közbeszerzési  eljárások  miatt  a  kivitelezés  kezdetét  tavaszra  tervezzük,  illetve  a 
projekt zárása várhatóan 2014. nyarán fog megtörténni.

Ivóvízminőség-javítás helyzete

 Az Abádszalók-Tiszaroff Ivóvízminőség-javító projekt (Azonosítószám: KEOP-1.3.0/2F/09-2010-
0035) támogatási szerződése 2012. február 9-én került aláírásra. A két település ~520 millió Ft-os 
összköltségű beruházás 85,082682% támogatásban részesült, továbbá eredményesen pályáztunk az 
EU Önerő alap támogatásra, mely forrásból a teljes önerő támogatásban részesült.
A fejlesztés során vas, mangán és ammónium csökkentése érdekében technológiai korszerűsítést 
hajtunk végre a vízműtelepen, egy új kút fúrása teszi biztonságossá az egészséges ivóvíz ellátást. 
Hálózatrekonstrukciós  munkák  keretén  belül  mosatási  csomópontok,  rossz  műszaki  állapotú 
vezetékek cseréje, illetve körvezetékesítések épülnek.
Tavasszal  kötöttünk  szerződést  Bakos  Lászlóval  hivatalos  közbeszerzési  tanácsadói  feladatok 
ellátására, mely szerződés alapján megkezdődtek a projektmenedzser cég, illetve a műszaki ellenőr 
cég  kiválasztására  irányuló  közbeszerzési  ajánlattételi  dokumentumok  kidolgozása.  Mindkét 
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közbeszerzés 2012. november közepén megindításra került, eredményhirdetés megtörtén, jelenleg a 
szerződéskötési moratórium tart. 
A szerződéskötéseket követően a projektmenedzsmenti feladatokat a debreceni OPUS TEAM Kft, a 
műszaki  ellenőri  feladatokat  a  budapesti  MÉLYÉPTERV-AQUA  MARINE  Konzorcium  fogja 
ellátni.
A  hivatalos  közbeszerzési  tanácsadó  a  műszaki  ellenőrrel  együtt  dolgozza  ki  a  kivitelező 
kiválasztására  irányuló  közbeszerzési  dokumentációt,  amelyet  meghirdetés  előtt  minőség 
ellenőriztetni kell a Nemzeti Környezetvédelmi és Energia Központ Nonprofit Kft.-vel.
A kivitelező kiválasztása 2013. nyár közepén végére várható, így akkor kezdődhetnek a tervezési 
munkák. A kivitelezés kezdete becsléseinek szerint 2013. őszére, a befejezés pedig 2014. őszére 
várható.

Csapadékvíz-elvezető rendszer fejlesztése

Abádszalók  csapadék-vízelvetése  gerinchálózatának  rekonstrukcióját  célozza  meg  az  a  projekt, 
amelyet a Tisza-völgyi Közműfejlesztő Beruházási Társulás tervez megvalósítani. A  Vásárhelyi-
terv  továbbfejlesztéséhez  kapcsolódó  bel-  és  csapadékvíz  rendezés  Jász-Nagykun-Szolnok 
Megyében  I.  ütem projekt  (Azonosítószám:  ÉAOP-5.1.2/D3-09-2f-2010-0001)  100%-os  Uniós 
támogatással valósulhat meg, városunkban közel 450 millió Ft értékben. 
A  fejlesztés  során  a  gyűjtőúthálózat  vízelvezetése  mellett  (Zrínyi  utca,  Ezüstkalász  utca, 
Nagynyárfa utca, Balassi Bálint utca, Május 1 utca, Deák Ferenc utca, István király utca, Széchenyi 
utca, Bem József utca, Arany János utca) a mélyen fekvő területek (Kinizsi utca, Alsóerdősor utca, 
Csokonai utca, Tátika utca, Hársfa utca) vízelvezetése is megoldásra kerül.
A  projektvégrehajtás  során  jelenleg  a  szolnoki  KEVITERV  AKVA  Kft.  véglegesíti  a  kiviteli 
tervdokumentációkat, melyeket a szolnoki KSK Mérnöki Kft. műszaki ellenőri vizsgálnak felül. A 
végleges  tervek  birtokában  elkészítésre  kerül  a  kivitelező  kiválasztására  irányuló  közbeszerzési 
dokumentáció, amelyet meghirdetés előtt jóvá kell hagyatni a támogató szervezetekkel.
A kivitelezési  szerződés várhatóan 2013. nyarán kerül aláírásra,  amelyet követően a munkálatok 
rövid időn belül megkezdődhetnek, s a tervek szerint 2014 tavaszán fejeződnek be.

Autóbuszmegállók fejlesztése

2012. november 19-én ünnepélyes keretek között helyezték el a Közösségi közlekedési fejlesztése a 
Tiszafüredi kistérség településein projekt (Azonosítószám: ÉAOP-3.1.4/B-09-2010-0003) alapkövét 
Tiszafüreden a Baross utca 28. szám előtti autóbusz megállóban.
A  beruházás  kiemelt  céljai  között  szerepel  a  minőségi  közösségi  közlekedés  feltételeinek 
megteremtése, a balesetveszély csökkentése, illetve a lakosság mobilitásának segítése.
A Tiszafüredi Kistérség Többcélú Társulása és a Magyar Közút Nonprofit Zrt. közös beruházása 10 
település autóbuszmegállóit érinti. A projekt keretében Abádszalókon 15 új autóbuszváró helyiség 
épül  a  megközelítésüket  segítő  járdakapcsolattal,  illetve  a  felszállást  segítő  szigettel,  továbbá a 
temetőnél, valamint a Füredi úton az autóbuszöblök felújítása is megtörténik.
A  kivitelezés  munkálatok  a  tervdokumentációk  elkészítésével  kezdődtek,  az  első  „kapavágás” 
januárban várható, a műszaki átadás jövő tavasz végén tervezett.
A közel 200 millió Ft összértékű projekt 90,82%-os Uniós támogatással valósul meg, a fennmaradó 
forrást a települési önkormányzatok biztosítják, amely összeg településünk esetében 4,5 millió Ft.”

Puzsoma Miklós Béke út 
Egyetért a tájékoztatóban foglaltakkal, sok sikert kíván a végrehajtáshoz. 
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Németh Szandra Ifjúság út 23.
Nehezményezi, hogy a téli időszakban a fiataloknak nincs lehetősége a szórakozásra a településen. 

Kovács Mihály polgármester:
A felvetésre válaszolva elmondja, hogy a nyári időszakban vannak túlnyomó részt rendezvények 
Abádszalókon, de téli szórakozási lehetőség nem sok áll rendelkezésre. 

Kasza Gábor alpolgármester:
Elmondja, hogy a nyári időszakon kívül több alkalommal szerveztek rendezvényt, (Disco) azonban 
érdeklődés hiányában ezek megszűntek. 

Mivel a napirendi ponttal kapcsolatosan több hozzászólás, vélemény nem hangzik el, a Képviselő-
testület egyhangúlag az alábbi határozatot hozza:

124/2012. (XII. 20.) számú képviselő-testületi határozat:
Fejlesztési célú pályázatokról tájékoztató.

Abádszalók  Város  Képviselő-testülete  a  Fejlesztési  célú  pályázatokról  szóló 
tájékoztatót tudomásul veszi. 

Határozatról értesülnek:

1., Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Kormányhivatal Szolnok 
2., Polgármesteri Hivatal Helyben

5. Napirend: A Sürgősségi Orvosi Ügyelet működtetéséről.

Kovács Mihály polgármester:
Tájékoztatja  a  jelenlevőket,  hogy  Abádszalók  gesztorságával  2005.  március  1-től  működik 
Sürgősségi Orvosi Ügyelet, eredetileg öt településen látta el a feladatokat. Időközben Tiszaderzs, 
majd 2012. december 31-el Tiszagyenda, illetve Tiszaroff a Fegyverneki rendszerhez csatlakozott. 
Mivel a költsége az ügyeletnek nem csökkent,  Abádszalók és Tiszabura sem képes a  rendszert 
fenntartani. Lépéseket tettek a kunhegyesi ügyelethez történő csatlakozás lehetőségéről, mely nem 
vezetett eredményre, ezért a közeljövőben meg fogják keresni Tiszafüred Város Önkormányzatát, a 
Tiszafüredi  Központi  Orvosi  Ügyelethez  történő  csatlakozás  lehetőségével.  Természetesen  a 
későbbiekben tájékoztatni fogja a lakosságot e témakörben.

Mivel a napirendi ponttal kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el, a Képviselő-testület 
egyhangúlag az alábbi határozatot hozza:

125/2012. (XII. 20.) számú képviselő-testületi határozat:
A Sürgősségi Orvosi Ügyelet működtetéséről.

Abádszalók Város Képviselő-testülete a Sürgősségi Orvosi Ügyelet működtetéséről 
szóló tájékoztatót tudomásul veszi. 

Határozatról értesülnek:

1., Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Kormányhivatal Szolnok 
2., Polgármesteri Hivatal Helyben
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6. Napirend: A Járási Hivatal működéséről tájékoztató.

Ballagó László jegyző:
„Mint  Önök  előtt  már  biztosan  ismert,  Abádszalók  Városa  Tiszabő,  Tiszaroff,  Tiszagyenda, 
Tomajmonostora,  Tiszabura  és  Kunhegyes  településekkel  együtt  Kunhegyesi  székhellyel,  a 
Kunhegyesi Járáshoz tartozik. A járás, mint államigazgatási szint 30 évnyi szünet után kerül ismét 
kialakításra,  a  kormányzat  „Jó Állam” programján.  A járás  feladata,  hogy az állampolgárokhoz 
közelebb  kerüljenek  az  állam és  az  állampolgárok  közötti  ügyek  intézése,  lehetőség  szerint  az 
államigazgatási  ügyek a lakóhelyen,  illetve a lakóhelyhez közel bonyolódjanak.  Célkitűzés  volt, 
hogy a járáson belül a járási székhelyek a településektől ne legyenek távolabb 30 km-nél, valamint 
az  állampolgárok  számára  könnyen  megközelíthető  legyen.  Az  országban  175  járás  került 
kialakításra,  valamint  23  budapesti  kerületi  hivatal.  A  járások  kialakításával  a  helyi 
önkormányzatoktól  nevezetesen  a  jegyzőktől  elkerültek  bizonyos  hatáskörök,  így  a 
közgyógyellátási igazolvány kiadásával kapcsolatos ügyek, az időskorúak járadékával, valamint az 
egyes gyámhatósági tevékenységek. A szabálysértés már ez év folyamán 2012. április 1-től a járási 
hivatalok  feladatkörébe  kerültek.  A  járási  hivatalok  létszámmal  történő  feltöltése  érdekében 
országosan mintegy tízezer köztisztviselő folytatja a fővárosi és megyei kormányhivatal szervezeti 
egységeiként felálló járási, kerületi hivatalokban a munkát. 

Városunkat  öt  fő  köztisztviselő  átadása  érintette,  körjegyzőség  szintjén  hat  fő,  illetve  az 
aljegyzőként tevékenykedő Páldiné Dr. Ágoston Lívia került a járási hivatal élére. Természetesen 
nem  jelenti  a  járási  hivatalok  létrejötte,  hogy  az  ügyekben  Kunhegyesre  kell  járni,  hiszen 
településünkön,  a  polgármesteri  hivatal  épületében  állandó  kirendeltség  fog  működni,  így  az 
okmányirodai  ügyintézés  kivételével,  helyben  lehet  az  ügyeket  intézni.  Konkrétan  a  hivatal 
főbejáratától jobbra és ballra egy-egy iroda áll rendelkezésre a járási hivatalt felkeresők részére. 
Nevezetesen Dr. Bánfi Zsuzsanna és Nagy Julianna áll az ügyfelek rendelkezésére. 

További változás,  hogy a mostani okmányirodák bázisán,  itt  nálunk Kunhegyesen az év végére 
megnyílnak az ún. kormányablakok, melyekben közel 2500 ügyet lehet egy helyszínen elintézni. 

Összegzésül  2013.  január  1-jével  ismét  létrejönnek  a  Magyar  Közigazgatás  egykor  szerves 
egységeként  működő  járási  hivatalok,  ahová  többek  között  gyámügyekkel,  egyes  szociális  és 
gyermekvédelmi,  családtámogatási,  köznevelési,  állategészségügyi  feladatokkal,  illetve 
szabálysértésekkel kell fordulni. 
Javasolom, hogy mielőtt valaki ügyet intéz, keresse fel a helyi Önkormányzati Hivatalt, ahol 
munkatársaim és én is megadjuk a kívánt felvilágosítást.”

Mivel a napirendi ponttal kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el, a Képviselő-testület 
egyhangúlag az alábbi határozatot hozza:

126/2012. (XII. 20.) számú képviselő-testületi határozat:
A Járási Hivatal működéséről tájékoztató.

Abádszalók  Város  Képviselő-testülete  a  Járási  Hivatal  működéséről  szóló 
tájékoztatót tudomásul veszi. 

Határozatról értesülnek:

1., Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Kormányhivatal Szolnok 
2., Polgármesteri Hivatal Helyben
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7. napirend: A Kovács Mihály Általános Iskola fenntartásáról.

Kovács Mihály polgármester:
Tájékoztatja a jelenlévőket, hogy a képviselő-testület decemberi ülésén döntött a Kovács Mihály 
Általános Iskola fenntartásáról. 
Szól a miniszteri döntésről, melyben az állami működtetéshez történő hozzájárulás összegét 2455 
ezer  Ft/hó-ban  állapították  meg.  Az  Önkormányzatnak  döntenie  kellett,  hogy  a  megfizetendő 
hozzájárulás összegét elfogadja, vagy amennyiben ezt nem teszi, a működtetéssel kapcsolatos jogok 
és  kötelezettségek  az  önkormányzatot  terhelik.  Ezen  döntés  figyelembevételével  az  Állami 
Intézményfenntartó Központ és az Önkormányzat megállapodást kötött  az intézmény átadásáról-
átvételéről, működtetéséről. 

Mivel a napirendi ponttal kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el, a Képviselő-testület 
egyhangúlag az alábbi határozatot hozza:

127/2012. (XII. 20.) számú képviselő-testületi határozat:
A Kovács Mihály Általános Iskola fenntartásáról.

Abádszalók Város Képviselő-testülete a Kovács Mihály Általános Iskola 
fenntartásáról szóló tájékoztatót tudomásul veszi. 

Határozatról értesülnek:

1., Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Kormányhivatal Szolnok 
2., Polgármesteri Hivatal Helyben

8. napirend: A település vízi-közműveinek működtetéséről tájékoztató.

Kovács Mihály polgármester:
A képviselő-testület  a  mai  ülésén  döntött  a  település  vízi-közműveinek  működtetésről,  melyről 
tájékoztatja a jelenlévőket. Tekintettel arra, hogy az ivóvíz-szolgáltatás az önkormányzat kötelező 
feladata,  ellátási  kötelezettség  terheli  az  önkormányzatot.  Elmondja,  hogy  2013.  január  1-től  a 
Tisza-víz  Kft.  tulajdonából  az  önkormányzat  tulajdonába  kerülő  közművek  üzemeltetését  a 
Tiszamenti Regionális Vízművek Zrt. végzi a településen, a Zrt. 100 %-os állami tulajdonú cég. 
Amennyiben az önkormányzat nem köt szerződést a működtetés tekintetében, akkor az állam jelöli 
ki a szolgáltatót.  Szól a Tiszamenti  Regionális  Vízművek Zrt.  Vezérigazgatójával,  Hajdú Gábor 
úrral folytatott megbeszélésről. 
Mivel a napirendi ponttal kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el, a Képviselő-testület 
egyhangúlag az alábbi határozatot hozza:

128/2012. (XII. 20.) számú képviselő-testületi határozat:
A település vízi-közműveinek működtetéséről

Abádszalók Város Képviselő-testülete a település vízi-közműveinek működtetéséről 
szóló tájékoztatót tudomásul veszi. 

Határozatról értesülnek:

1., Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Kormányhivatal Szolnok 
2., Polgármesteri Hivatal Helyben
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Kovács Mihály polgármester:
Mivel több napirendi pont nincs, megköszöni a megjelenést, az ülést bezárja. 

k.m.f.

(: Kovács Mihály :)   (: Ballagó László :)
     polgármester                                                                                               jegyző
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